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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ PROGRAMOVÉ RADY 
 

 

ECON: Ekonomicko-správní fakulta   

Název programu1: Podniková ekonomika a management (bakalářský a navazující magisterský, 

prezenční a kombinovaný) 

Typ: Bakalářský a navazující magisterský  

Předseda rady: doc. Ing. Bc. Petr Suchánek, Ph.D. 

Počet studijních programů:2 

 

Datum zasedání programové rady: 15. 9. 2022 

 

Účast 

Jméno Zařazení 

doc. Ing. Bc. Petr Suchánek, Ph.D. Garant studijního programu a předseda společné 

programové rady 

doc. Ing. Alena Klapalová, Ph.D. Garant studijního programu 

doc. Ing. Petr Pirožek, Ph.D. Akademický pracovník z daného programu 

doc. Ing. Radoslav Škapa, Ph.D. Akademický pracovník z daného programu 

Ing. Mgr. Jakub Procházka, Ph.D. Vedoucí katedry a akademický pracovník z daného 

programu 

Vojtěch Bumbálek Zástupce studentů - omluven 

Svetlana Štangová Zástupce studentů 

Bc. Anna Skoupá Zástupce studentů 

Ing. Irma Macháčová Zástupce zaměstnavatelů/absolventů - omluvena 

Ing. Alena Šafrová Drášilová, Ph.D. Programový koordinátor studijní úspěšnosti - omluvena 

doc. Ing. Ondřej Částek, Ph.D. host 

* Doplňte řádky podle potřeby 

 

  

                                                           
1 V případě společné programové rady uveďte všechny související studijní programy 
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1. Popište podstatné a nepodstatné změny, ke kterým došlo v rámci studijního programu za 

poslední hodnocené období. (od poslední hodnoticí schůzky či od posledního projednaného 

záměru rozvoje). 

 

 

 

 

Komentář: 

Za hodnocené období v bakalářském prezenčním a navazujícím magisterském kombinovaném 

programu z žádným podstatným změnám nedošlo. Podstatné změny, které byly provedeny 

v  navazujícím magisterském denním programu byly řešeny a vyřešeny na předchozím zasedání 

Programové rady dne 4. 3. 2022 a byly následně schváleny všemi dotčenými orgány včetně RVH. Od 

té doby k žádným podstatným změnám v tomto programu nedošlo. 

V bakalářském kombinovaném programu nedošlo ani k žádným nepodstatným změnám, neboť toto 

studium je určeno jen pro dostudování již přijatých studentů, v letošním roce nebyly do studia přijímáni 

žádní noví studenti, a po dostudování současných studentů nebude již tento program otevřen. 

V bakalářském prezenčním programu došlo u sedmnácti předmětů k nepodstatným změnám (změna 

kreditové hodnoty, změna povinnosti, garant). Jednalo se o předměty: Základy financí (změna garanta 

z doc. Svobody na Dr. Plíhal), Jazyk I/1 – Angličtina (změna počtu kreditů z 5 na 4 a povinnosti 

z povinně volitelného na nepovinný), Psychologie pro ekonomy (změna garanta z Dr. Born na Dr. 

Ondráčka), Jazyk I/2 – Angličtina (změna počtu kreditů ze 3 na 5a povinnosti z nepovinného na povinně 

volitelný), Finanční účetnictví 1 (změna garanta z doc. Vodákové na Dr. Hýblovou), Finanční účetnictví 

2 (změna garanta z doc. Vodákové na Dr. Hýblovou), Jazyk I/4 – Angličtina (změna počtu kreditů z 5 

na 4), Interkulturální komunikace (změna garanta z doc. Procházky na Dr. Čuhlovou), Jazyk I/1 – 

Francouzština (změna počtu kreditů z 5 na 4 a povinnosti z povinně volitelného na nepovinný), Jazyk 

I/1 – Němčina (změna počtu kreditů z 5 na 4 a povinnosti z povinně volitelného na nepovinný), Jazyk 

I/1 – Španělština (změna počtu kreditů z 5 na 4 a povinnosti z povinně volitelného na nepovinný), Jazyk 

I/2 – Francouzština (změna počtu kreditů ze 3 na 5a povinnosti z nepovinného na povinně volitelný), 

Jazyk I/2 – Němčina (změna počtu kreditů ze 3 na 5a povinnosti z nepovinného na povinně volitelný), 

Jazyk I/2 – Španělština (změna počtu kreditů ze 3 na 5a povinnosti z nepovinného na povinně volitelný). 

Jazyk I/4 – Francouzština (změna počtu kreditů z 5 na 4), Jazyk I/4 – Němčina (změna počtu kreditů z 5 

na 4), Jazyk I/4 – Španělština (změna počtu kreditů z 5 na 4). 

V navazujícím magisterském prezenčním programu došlo u pěti předmětů k nepodstatným změnám 

(název, rozsah výuky, změna kreditové hodnoty, změna povinnosti, garant). Jednalo se o předměty: 

Business process analysis (změna názvu z Business process management, rozsahu z 1/2 na 0/3 a počtu 

kreditů ze 4 na 5), Interkulturální komunikace (změna rozsahu z 0/2 na 0/1 a garanta z doc. Procházky 

na Dr. Čuhlovou), Řízení lidských zdrojů (změna garanta z Dr. Born na doc. Procházku), Právo pro 

manažery (změna garanta z Dr. Šedové na Dr. Dvořákovou a povinnosti z volitelného na povinně 

volitelný předmět) a Strategický management (změna garanta z doc. Pirožka na doc. Marciánovou). 

V navazujícím magisterském prezenčním programu došlo u deseti předmětů k nepodstatným změnám 

(změna povinnosti, garant, zrušení předmětu). Jednalo se o předměty: Řízení lidských zdrojů (změna 

garanta z Dr. Born na doc. Procházku), Strategický management (změna garanta z doc. Pirožka na doc. 

Marciánovou), Právo pro manažery (změna garanta z Dr. Šedové na Dr. Dvořákovou a povinnosti 

z volitelného na povinně volitelný předmět), Marketingová komunikace (předmět zrušen), Projektový 

management (předmět zrušen), Digital marketing and social media analysis (předmět zrušen), 

Management organizací (předmět zrušen), Logistika a supply chain management (předmět zrušen), 

Controlling (předmět zrušen), Provozní management (předmět zrušen). 
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2. Popište, do jaké míry se podařilo naplnit stanovené cíle, a zhodnoťte plán rozvoje, který jste 

vypracovali během posledního hodnocení.  

 

3. Zhodnoťte uplynulý rok uskutečňování studijního programu. 

Například: přijímací řízení, studijní neúspěšnost, státní závěrečné zkoušky, internacionalizaci 

Komentář: 

V rámci cílů stanovených v plánu rozvoje bakalářského studijního programu lze konstatovat, že debata 

o změně bakalářského studijního programu na úrovni fakulty probíhá a prozatím nebyla ukončena. 

K určitému posunu došlo na úrovni katedry, kde byla diskutována podoba jádra nového studijního 

programu PEM a došlo ke shodě (na úrovni katedry) na podobě povinných a povinně volitelných 

předmětů (včetně podoby fakultního základu). Jednání na úrovni fakulty nadále probíhají a podoba 

fakultního základu, na kterém je postaven náš návrh, zatím nebyla definitivně schválena a může ještě 

doznat změn, na které bychom museli reagovat. Podoba nového programu tak nebude známa zřejmě 

dříve, než v první polovině roku 2023. V tomto školním roce také pokračuje výuka celoživotního 

vzdělávání pro společnost DM Slovensko. Nový akreditovaný profesní bakalářský studijní program 

Podnikový management, pokračuje ve své činnosti a postupně nahrazuje stávající kombinovaný studijní 

plán programu Podniková ekonomika a management, do kterého opět nebyli ani v roce 2022 nabíráni 

noví studenti. K inovaci přijímacího řízení do bakalářského studia zatím nedošlo. 

V rámci cílů stanovených v plánu rozvoje navazujícího magisterského studijního programu, lze 

konstatovat, že příprava podstatné změny stávajícího navazujícího magisterského programu Podniková 

ekonomika a management (vytvoření programu se dvěma specializacemi Podniková ekonomika a 

management a Podniková informatika) proběhlo úspěšně. Celá tato podstatná změna byla úspěšně 

realizována na podzim 2021 a na jaře 2022 a byla završena schválením na RVH dne 21. 6. 2022 tak, že 

nový studenti začnou v tomto novém programu studovat od podzimu 2023. 

Příprava mezinárodní akreditace EQUIS navazujícího magisterského programu PEM pomalu postupuje. 

S ohledem na rozhodnutí fakulty ucházet se o tuto akreditaci, čekáme, jaké úkoly budeme nuceni řešit 

s ohledem na postup akreditačního procesu. V tomto směru jsme tedy do tohoto procesu zapojeni. 

Proces akreditace byl spuštěn v na začátku září 2022, v týmu, který tento proces koordinuje je za KPH 

Ing. Smutný, Ph.D, který celý tým zároveň vede. 

V létě opět proběhl průzkum spokojenosti se studijním programem PEM (bakalářským i magisterským) 

mezi absolventy. Oba programy byly velmi pozitivně hodnoceny ohledně přístupu vyučujících, 

dosažených znalostí a dovedností včetně celkové úrovně fakulty a studia. Slabiny absolventi viděli 

v nízkém zapojení odborníků z praxe a obecně více teorie a méně praxe. 

 

Komentář: 

Nejaktuálnější výzvou bakalářského studijního programu je stále dotažení jeho inovací tak, aby se 

podle nového programu začalo co nejdříve vyučovat. Bohužel stále není jasné, jak bude výsledný 

program vypadat, i když na základě předběžných výsledků jednání a předběžné podoby předmětů 

fakultního základu byl vytvořen předběžný návrh studijního programu. Souběžně s tímto návrhem byl 

diskutován a v nejbližší době bude dokončen profil absolventa tohoto studijního programu. S ohledem 

na akreditační proces je zřejmé, že inovaci se podaří zvládnout nejdříve do začátku podzimního semestru 

2023 tak, aby první studenti mohli začít studovat v novém programu od podzimu 2024. Existuje ale 

značné riziko, že se celý proces o rok zpozdí. Odluka denní a kombinované formy bakalářského studia 

probíhá úspěšně v tom smyslu, že výuka v novém profesním kombinovaném programu Podnikový 

management se úspěšně rozbíhá (již druhým rokem v tomto programu studují studenti) a naopak výuka 

v akademickém kombinovaném programu Podniková ekonomika a management (PEM) je postupně 

tlumena a probíhá posledním rokem. 

S ohledem na motivaci potenciálních uchazečů (zejména o bakalářské) studium je průběžně diskutována 

změna formy přijímacího řízení. S ohledem na diskusi o nové podobě studijního programu nebyly zatím 
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4. Formulujte další doporučení pro budoucí rozvoj studijního programu (v bodech či shrnujícím 

slovním komentářem). 

Cíl rozvoje studijního 

programu 
Opatření vedoucí k cíli 

Implementace opatření 

(rok nebo cyklus) 

Inovace (v rámci podstatné 

změny) bakalářského 

studijního programu PEM 

v denní formě 

Příprava inovace bakalářského studijního 

programu PEM v denní formě, který 

umožní výraznější a dřívější profilaci 

absolventa programu PEM 

2022-2023 

Pokračovat v průzkumech 

mezi partnery (podniky) a 

studenty (absolventy) obou 

studijních programech 

Na základě vytvořených dotazníků 

zjišťovat u dvou skupin respondentů 

(podniků a absolventů) správnost 

směřování studijních programů, resp. 

správnost koncepce programů a předmětů 

z hlediska potřebných a získaných 

kompetencí. 

2023 

Příprava mezinárodní 

akreditace EQUIS 

Komunikace a participace na tvorbě 

podkladů k akreditaci tak, aby v rámci 

programů byly splněny všechny 

předepsané podmínky k získání 

akreditace. 

2022-2023 

Spolupráce s dalšími 

katedrami ESF na vedení 

závěrečných prací programů 

PEM 

Vyhodnocení dosavadní spolupráce při 

vedení závěrečných prací a přijetí 

opatření, která zvýší jejich kvalitu a 

úspěšnost při jejich obhajobě studenty. 

2022-2023 

Využít externí odborníky 

z praxe jako oponenty 

závěrečných prací 

Vytvořit databázi externích odborníků 

z praxe a evidence počtu a hodnocení 

jimi hodnocených prací 

2022-2023 

 

 

 

 

 

žádné změny v přijímacím řízení realizovány. Je ale v plánu, aby byla univerzitní příjímací zkouška TSP 

prováděna formou adaptivního testování. 

Změny byly provedeny v přijímacím řízení do navazujícího magisterského studia, přičemž teprve 

letošní rok ukáže, resp. spíše naznačí, zda vedli ke zlepšení přijímacího řízení a přijetí kvalitnějších 

uchazečů. Přijímací zkouška v současné podobě zahrnuje pouze oborový test, jehož součástí jsou také 

otázky z mikroekonomie, marketingu, statistiky a metodologie v rozsahu předmětů bakalářského studia. 

V testu se také odečítá část bodu za chybnou odpověď. V rámci navazujícího magisterského programu 

bylo ukončeno studium oboru PEM a v současné době funguje studium pouze programu PEM. Problémy 

s akreditací programu Podniková informatika (POIN) byly úspěšně vyřešeny změnou akreditace 

programu PEM (v denní formě) a její změnu na program PEM se specializací POIN. Změna akreditace 

byla úspěšně završena v červnu 2022, přičemž studenti budou v novém programu studovat od podzimu 

2023. 

Komentář: 
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5. Prostor pro komentáře a postřehy nad rámec výše uvedených témat. 

 

 

Komentář: 

Doc. Pirožek navrhl do Programové rady Ing. Kláru Kašparovou, Ph.D., jako zástupkyni 

zaměstnavatelů/absolventů. Doc. Pirožek návrh zdůvodnil znalostí fakulty a programu PEM Ing. 

Kašparovou, která na ESF a výuce v programech PEM dlouhodobě působila. 


